
Protokół nr XXIV/2016 
z XXIV Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 4 października 2016 r. 

 
W XXIV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk oraz Radca Prawny – 
Robert Dargiewicz. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 

Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 20 radnych. Listę obecności 
podpisało  19 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Nie zgłoszono. 

4. Przyjęcie protokołu z  XXIII Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z Państwa radnych ma uwagi 

do protokołu z XXIII sesji Rady Gminy? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego uważam, że 
protokół z XXIII Sesji został przyjęty bez uwag. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Zanim przejdziemy do punktu II 
prosił o udzielenie głosu Pan Radny z Gminy Kolbudy. 
Pan Krzysztof Suchocki – radny gminy Kolbudy podziękował Pani Wójt Magdalenie 
Kołodziejczak za zaangażowanie i prace na rzecz wspólnej budowy szkoły  
metropolitalnej w Kowalach. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Zanim przejdziemy do punktu II 

proszę o zabranie głosu Pana Prezesa Pomorskiego Wojewódzkiego Związku Tenisa 
Stołowego. 
Pan Ryszard Weissbrodt Prezes Pomorskiego Wojewódzkiego Związku Tenisa 
Stołowego podziękował Pani Wójt Magdalenie Kołodziejczak za twórcze i owocne 
wspieranie rozwoju tenisa stołowego w Gminie Pruszcz Gdański i pogratulował 
dotychczasowych osiągnięć sportowych. 
 

II. Wręczenie nagród za wysokie osiągnięcia sportowe. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak wręczyła nagrodę za wybitne osiągnięcia 
sportowe: 

1. X – dyscyplina:kolarstwo, 
2. X – dysyplina: żużel 

 
III. Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej. 
Pan Tomasz Grabowski przedstawił sprawozdanie z działalności Straży Gminnej 
Gminy Pruszcz Gdański za okres od 1 stycznia do 31 sierpnia 2016 roku. 



Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy są pytania? 
Pan Bogdan Laskowski- Jest lepiej niż było z bezpańskimi psami w Rekcinie. 

Wiem, że interwencje były. Możemy jeszcze powalczyć, być może uda się nam. 
Problem jest z osobami starszymi, które nie chcą wiązać psów. Chodzą one po wsi. 
Chciałbym jeszcze dodać, że firma X po naszych interwencjach na jakiś czas ucichła. 
Teraz znów zaczyna się coś palić. Dalej działa, pomimo że nie ma zezwolenie na 
działalność. Ktoś go dobrze kieruje, zna swoje możliwości prawne. Jedyny problem 
od paru lat to jest firma X. 
Pan Jerzy Feliksiak – Mam prośbę, czy w godzinach szczytu mógłby Pan postawić 
ekipę, która by na ulicy Pocztowej stanęła, żeby kierowcy nie kombinowali? 
Pan Tomasz Grabowski – Proszę pamiętać, że liczba strażników na chwilę obecną 
to sześć osób. Dzielimy to na dwie zmiany. Staram się, żeby radiowóz jeździł na dwie 
zmiany czyli 6:00 -14:00, 14:00 – 22:00.Jeżeli chodzi o psy to jest dużo interwencji 
dot. luźno biegających psów, które my wyłapujemy. Głównie są to godziny wieczorne. 
Proszę pamiętać, że jest to jeden radiowóz na całą gminę. Przejazd z jednej części 
na drugą to jest ok. od 20 do 40 min. Radiowóz nie może w takich sytuacjach jeździć 
alarmowo, ponieważ mieszkańcy patrzą z jaką prędkością jeżdżą radiowozy. Jeśli 
przekraczają 5 lub 10 km/h to są obiekcje, że strażnicy „wożą” się po miejscowości. 
Radiowóz w terenie zabudowanym musi jechać 50 km/h. Pojedziemy 55 km/h to pan 
jadący z tyłu uważa, że łamie się przepisy. Są z tego różnego rodzaju 
nieprawidłowości. O temacie Rekcina pamiętam, ale na całą gminę jest jeden 
radiowóz. Do tego dochodzą kontrole, wizje z różnymi instytucjami, zabezpieczenia 
na imprezach, asysty dla urzędników. Jest tego dużo, staram się jak mogę. Muszę 
czasem przyjechać w sobotę, żeby wyłapać psy, bo nie ma patrolu w sobotę. Ilość 
funkcjonariuszy jest na całą gminę taka i nie możemy się spodziewać, że interwencję 
będą w ciągu 10 min. Natomiast będziemy się starać realizować zadania. 
Pani Katarzyna Sulima – Odnośnie naszej Straży Gminnej, Panowie się nie 
pochwalili. Panowie sami przeszukują śmieci, grzebią w worach. Robią dużą pracę. 
Każdy ma pretensje, że za mało robią, a tak nie jest. Pan Tomasz po godzinach, 
prywatnie pojechał na interwencję na moją prośbę. Dwie dziewczynki dwunastoletnie 
zrobiły sobie filmik . Wrzuciły w Internet Filmik pt. „Mój pierwszy raz”. Pan Tomek 
pojechał w prywatnym stroju i zagrał takiego Pana, o którym mówiły dziewczynki. 
Dziewczynki były przerażone, mamy również. Mamy nie miały pojęcia, że takie filmiki 
dzieci robią. Prośba do Straży Gminnej, żeby nie robiła tylko zajęć dla dzieci, ale 
również dla rodziców. 
Pan Tomasz Grabowski – Oczywiście realizuję tego typu zadania. Nie mogę o 

interwencjach nieformalnych rozmawiać, ponieważ jest to tragedia dla rodziców. Jest 
to dla nich przerażające. Od razu rodzice widzą temat pedofilii lub handlu zdjęciami.  
Takie zadania realizuję jako komendant, a nie jako jednostka Straży Gminnej. O tych 
rzeczach się głośno nie mówi, jest to indywidualna interwencja u kogoś w domu. 
Jeszcze dodatkowe napiętnowanie, że rodzic nie sprawował odpowiedniej opieki 
mogłoby mieć odwrotne skutki. O takich rzeczach w przypadku sprawozdań nie 
rozmawiamy. Jeżeli chodzi o spotkania dla dorosłych to mieliśmy próbę w szkole w 
Wiślince. Próba nie wyszła. Rodzice nie przyszli. Straż jest przygotowana do tego 
typu spotkań. 
Pan Janusz Sampolski – Chciałem zwrócić uwagę na obszerność sprawozdania. To 
pokazuje, że Straż Gminna jest naprawdę potrzebna w naszej Gminie i przez to 
możemy się czuć bezpieczniej. Ubolewam, że kompetencje straży nie są takie jak 
bym sobie życzył. Interwencja się kończy, a później problem egzekucji sprawcy. Pan 



Komendant robi protokół , przekazuje go dalej. Chciałem podziękować za działalność 
Straży Gminnej. 
 
IV. Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Pruszcz Gdański w 
roku szkolnym 2015/16 oraz  o bieżących zadaniach realizowanych w 
placówkach. 
Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Pruszcz Gdański w roku 
szkolnym 2015/16 oraz  bieżące zadaniach realizowane w placówkach przedstawili 
dyrektorzy szkół w kolejności: 
Szkoła Podstawowa w Wiślinie; załącznik nr 3 do protokołu 
Szkoła Podstawowa w Wojanowie: załącznik nr 4 do protokołu 
Zespół Szkolno-Przedszkolny w Borkowie; załącznik nr 5 do protokołu 
Zespół Szkół w Łęgowie; załącznik nr 6 do protokołu 
Zespół Szkół w Straszynie; załącznik nr 7 do protokołu 
Zespół Szkół w Rotmance; załącznik nr 8 do protokołu 
Publiczne Gimnazjum w Przejazdowie; załącznik nr 9 do protokołu 
 
Pan Janusz Sampolski – Chciałbym podziękować jako przedstawiciel GTS-u. 
Dajecie nam możliwość korzystania z sal gimnastycznych. My gospodarujemy czas 
Waszym dzieciom. Nawiązujemy pełną współpracę. Czasami się spóźniamy. 
Wyprzedzają nas różne stowarzyszenia. Dlatego prośba, żebyście pomogli nam, 
byśmy realizowali nasze zajęcia tak jak planujemy. 
Pani Ewa Romik – Zostałam upoważniona przez Pana Przewodniczącego z 

zapytaniem czy są pytania do Dyrektorów Szkół? Skoro nie ma, to chciałabym w 
imieniu własnym podziękować. 
Pani Ewa Romik oraz członkowie Komisji Oświaty, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej podziękowali dyrektorom szkół gminnych. 
 
V. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 

Z uwagi na to, że na ostatniej sesji nie składałam sprawozdania wrócę do 
miesiąca sierpnia. 

Dnia 2 sierpnia odbyło się cykliczne spotkanie z sołtysami. 
Dnia 8 sierpnia mieliśmy spotkanie z kierownikami referatów w sprawie 

omówienia wniosku o ogniwa fotowoltaiczne, o które chcemy złożyć aplikację. W 
związku z niejasnymi regulacjami prawnymi, brakiem odpowiedzi na wiele 
wątpliwości związanych z obiektami indywidualnymi, przygotowujemy dokumentację 
na złożenie wniosku dotyczącego obiektów użyteczności publicznej. Mamy zrobione 
odpowiednie opracowania, pokazujące ile w każdym obiekcie zużywamy energii 
elektrycznej, jaką moc instalacji powinniśmy zainstalować i jakie ewentualne 
oszczędności z tego tytułu   możemy osiągnąć. Konkurs został ogłoszony, w związku 
z powyższym chcieliśmy taki wniosek złożyć. 

Z uwagi na to, że dzisiejszy porządek obrad jest dosyć obszerny to na 
następnej sesji przygotujemy dla Państwa krótkie sprawozdanie jakie wnioski z 
funduszy unijnych będziemy składali i na jakie kwoty. 

Dnia 10 sierpnia był Dzień Seniora. Dziękuję wszystkim, którzy przyczynili się 
do jego zorganizowania: Państwu Radnym, Sołtysom, Ochotniczym Strażom 
Pożarnym, Straży Gminnej. Było to spotkanie, w którym brało udział ok.1000 
mieszkańców. 

Dnia 11 sierpnia odbyło się spotkanie z rodzicami przedszkolaków ze 
Straszyna. Grupa 5 i 6 latków. Natomiast 22 sierpnia – 3 i 4 latków. Z uwagi na okres 



wakacyjny była możliwość  spotkania rodziców w dowolnym terminie. W zasadzie 
uruchomienie tej placówki odbyło się 5 min. przed 12:00. 

Spotkanie w sprawie dojazdu do zbiornika w Borkowie. Rozstrzygnęliśmy 
przetarg na zbiornik w Borkowie. Mieliśmy pewne problemy związane z dojazdem do 
tej inwestycji. Obecnie wszystko mamy załatwione. Na okres budowy podpisaliśmy 
dzierżawę  z właścicielem prywatnego gruntu, przez który firma wykonująca tą 
inwestycję dojeżdża. 

Następnie odbyło się spotkanie w sprawie budowy nowego mostu na drodze 
do Borzęcina. Zarząd Powiatu Gdańskiego wystąpił do nas z informacją, że jest 
szansa na budowę mostu na drodze do Borzęcina. Jest tam jedynie mostek o słabej 
nośności.  Wymaga on szybkiego działania w ramach pieniędzy jakie otrzymał powiat  
z rezerwy budżetowej, była realna szansa na realizację tej przebudowy. W ostatniej 
chwili informacja, że w związku z radykalną zmianą ustawy o zamówieniach 
publicznych ta przebudowa będzie realizowana w przyszłym roku. 

Dnia 18 sierpnia spotkałam się po raz kolejny z wiceprezydentem miasta 
Sopotu, a także pracownikami referatu gospodarki nieruchomościami. 
Rozmawialiśmy w kwestii  przekazania udziałów  w budynku w Straszynie przy ul. 
Spacerowej na rzecz gminy Pruszcz Gdański. Podejmowaliście Państwo już uchwały 
w sprawie przejmowania tych udziałów. Dużą część przejęliśmy już od spółdzielni 
mieszkaniowych, które były współwłaścicielem. Liczymy na to, że sprawa ma się ku 
końcowi. Jeszcze raz przypomnę, że chcemy przejąć 100% udziałów. Oczywiście z 
lokatorami, którzy zajmują mieszkania tylko miasta Sopotu. Zdecydowanie w 
większości lokale po spółdzielniach są puste. Możliwe, że będziemy mogli podjąć 
działania, które pozwolą na ewentualną przebudowę i przystosowanie tego budynku 
na mieszkania komunalne lub socjalne. Mamy zrobioną wstępną aranżację tego 
budynku, pokazującą, że moglibyśmy tam mieć kolejnych kilkanaście mieszkań. 
Zlikwidowalibyśmy wszystkie wspólne  elementy czyli wspólne kuchnie, łazienki. 
Byłyby to samodzielne mieszkania. Biorąc pod uwagę położenie tego budynku myślę, 
że może stanowić bardzo atrakcyjne miejsce do zamieszkania. 

Pod koniec sierpnia spotkałam się z Panem Rzanieckim -  dyrektorem szkoły 
w Rotmance. Omówiliśmy zakończenie inwestycji i rozlokowanie dzieci w szkole. 
Dzisiaj mieliście Państwo okazję usłyszeć, że w szkole w Rotmance warunki się 
zdecydowanie poprawiły. Starsze klasy chodzą na jedną zmianę, młodsze chodzą na 
dwie zmiany. Wynika to jednak, z tego że zajęcia dla młodszych dzieci są 
zdecydowanie krótsze. Sytuacja lokalowa uległa zdecydowanej poprawie. 

Dnia 25 sierpnia mieliśmy spotkanie z rodzicami w szkole w Wiślinie. 
Spotkanie dotyczyło przebudowy mostu w Lędowie. Powiat przebudowuje most. Jest 
on zupełnie rozebrany. Rozmawialiśmy o przygotowaniu przewozu dzieci do szkoły. 
Do tej pory jeździł tam autobus. Pozbawianie tego typu usługi rodziców byłoby dosyć 
trudne. Po dyskusji rozwiązaliśmy to w ten sposób, że autobus dojeżdża przez most, 
a do mostu dowozi inny. Jest  jeden dowóz rano i jeden po południu. Realizuje to na 
nasze zlecenie szkoła w Przejazdowie. Udało nam się uniknąć wysokich kosztów, 
którye nam proponował na początku przewoźnik. 

Mieliśmy niespodziewaną wizytę z powiatu otwockiego w sprawie rekultywacji 
hałdy fosfogipsowej. Mieliście Państwo możliwość zapoznania się z tym. 

Dnia 29 sierpnia odbyło się otwarcie nowego skrzydła w szkole. Państwo radni 
w części uczestniczyli w tym spotkaniu. Mieliście Państwo możliwość zobaczyć efekt 
inwestycji. 

Dnia 30 sierpnia mieliśmy cykliczną naradę z dyrektorami szkół. Spotkania 
takie odbywają się średnio raz w miesiącu. To spotkanie zostało zorganizowane 



przed rozpoczęciem roku szkolnego. Analizowaliśmy czy jesteśmy ze wszystkim 
przygotowani. 

Następne kwestia to zawody wędkarskie w Wojanowie. Prawie od dwóch lat  
dzierżawimy  staw stowarzyszeniu wędkarskiemu „Czapla”. Dzięki temu współpraca 
z mieszkańcami się świetnie układa. Zbiornik jest bardzo zadbany, mieszkańcy czują 
się współgospodarzami. Z dużym zadowoleniem przyjmujemy fakt, że nie ma tam 
wandalizmu, żadnego zniszczenia. Mówię o tym, żeby pokazać, że takie inicjatywy 
podejmujemy i dają one efekty. 

Dnia 3 września szerokim echem odbyło się otwarcie sezonu teatralnego w 
gminie Pruszcz. Przede wszystkim „Straszny Dwór” w Mokrym Dworze. 
Przedstawienie, które miało znów komplet widowni. Mam nadzieję, że to będzie na 
stałe wpisane w nasz kalendarz. 

Dnia 6 września spotkanie z pracownikami w sprawie założeń do budżetu na 
2017 rok. Spotkania takie odbywają się cyklicznie. Nad prowizorium trwa praca już 
od ponad miesiąca. 

Następnie dnia 8 września z Panem Przewodniczącym Rady Gminy braliśmy 
udział w spotkaniu z Radą Gminy Kolbudy i Panem Wójtem. Zostaliśmy zaproszeni 
przez władze gmin w sprawie budowy szkoły. W nawiązaniu do wystąpienia Pana 
Radnego z gminy Kolbudy chcę powiedzieć, że z wiceprezydentem miasta Gdańska 
byliśmy na sesji, na której to na początku był postawiony wniosek o zdjęciu z 
porządku obrad sesji punktu dot. realizacji tej inwestycji. Nie ukrywam, że były 
robione przerwy w czasie sesji, dochodziło do dwóch takich większych spotkań. 
Efektem tego jest podpisana umowa. Dla nas ma to ogromne znaczenie, ponieważ  
na dzisiaj sytuacja w Borkowie w szkole jest już taka, że miejsca są wypełnione. 
Wybudowanie tej szkoły w partnerstwie pozwoli na spokojne objęcie wszystkich 
dzieci obowiązkiem szkolnym. Pozwoli również na to, żeby tą nową szkołę 
szczególnie dla tej nowej części Borkowa zdecydowanie przybliżyć. Informacja z 
wczoraj: przetarg został ogłoszony. Mówiąc krótko, przystąpiliśmy już do realizacji. 

Dnia 9 września odbyłam spotkanie w departamencie sportu. Rozmawialiśmy 
na temat budowy boiska wielofunkcyjnego w Juszkowie. Chcemy uzyskać 
dofinansowanie. Boisko to jest wpisane na listę. Liczymy na to, że w przyszłym roku 
takie dofinansowanie otrzymamy. 

Dnia 11 września odbyły się gminne Dożynki. Wszyscy, którzy byli na tym 
spotkaniu podzielą moje stanowisko. Pięknie przygotowana uroczystość. Jeszcze raz 
bardzo dziękujemy mieszkańcom Wiślinki, Pani Radnej, Radzie Sołeckiej, Sołtysowi, 
oraz wszystkim instytucjom gminnym, które przyczyniły się do tej pięknej imprezy. 
Niech żałują Ci, którzy nie znaleźli trochę czasu, żeby być z nami. 

Dnia  12 września spotkaliśmy się z firmą Altvater. Jest to firma, która jest 
podwykonawcą wywozu śmieci z terenu naszej gminy. Głównym wykonawcą jest 
firma Remondis. Altvater złożyła do nas stosowne pismo o tym, że segregacja 
szczególnie w budownictwie wielorodzinnym jest niewystarczająca. Sporo śmieci, 
które powinny być wysegregowane trafiają do śmieci zmieszanych. Zarządziliśmy 
wspólną kontrolę w kilku wspólnotach mieszkaniowych, żeby zwrócić na to 
szczególną uwagę. Jest sygnał, że ilość śmieci bardzo wzrasta. Niektórzy przypisują 
to programowi 500+, że konsumpcja się zwiększyła i nie tylko dotyczy to śmieci 
zmieszanych, ale również wielkogabarytowych. Będzie jeszcze jedno spotkanie w tej 
kwestii. O wynikach kontroli też Państwa poinformujemy. 

Dnia 12 września miałam zebranie w Borzęcinie. 
Dnia 13 września zebranie w Łęgowie. 



Dnia 14 września mieliśmy duże spotkanie wewnętrzne. Przy planie 
zagospodarowania przestrzennego, który przyjmowaliśmy w 2005 roku była 
opracowana koncepcja zagospodarowania wód opadowych w części wyżynnej 
gminy. Jak Państwo wiecie, przygotowujemy się do przyjęcia uchwały o zmianie 
planu dla gminy Pruszcz Gdański. Będzie też zmieniona przede wszystkim część 
tekstowa. Między innymi to, o czym Pan Komendant wspominał. W 2005 roku jak 
przyjmowaliśmy plan zagospodarowania na jedno mieszkanie było przyjęte 1,5 
miejsca parkingowego. Dzisiaj się okazuję, że w jednym domu są trzy albo cztery 
samochody. Tego nie byliśmy w stanie przewidzieć i dlatego między innymi w zapisie 
tego planu musimy to zmienić. Spotkanie w kwestii wód opadowych służyło temu, 
żeby jednak skonfrontować czy te zapisy z koncepcji pokrywają się z projektem 
planu. Jesteśmy gminą, która zaczyna zagospodarowywać systematycznie wody 
opadowe. Przy budowie dróg budujemy również zbiorniki retencyjne. Obecnie duży 
zbiornik w Borkowie. Za chwile czeka nas duży zbiornik na granicy z miastem 
Pruszczem. Mamy też dwa zbiorniki: na granicy z gminą Trąbki, oraz jeden z gminą 
Kolbudy. Chcemy się z tymi samorządami spotkać i porozmawiać, żeby w przyszłości 
o tym również pamiętać. Mam wrażenie, że inne gminy trochę ten temat szeroko 
obchodzą. 

Następnie mieliśmy duże spotkanie z projektantami parku w Wojanowie i  
Będzieszynie. Realizujemy projekt zagospodarowanie stawów chcielibyśmy zrobić ze 
stowarzyszenia „Ryby”. Natomiast resztę parków z regionalnego programu 
operacyjnego. Mieliśmy duży kłopot z uzgodnieniami z konserwatorem zabytków. 
Podlega to opiece konserwatorskiej. Ściągnęliśmy na miejsce przedstawiciela 
konserwatora zabytków zajmującego się zasobami przyrodniczymi. Omówiliśmy 
zasób tego opracowania, a także sprawę Bogatki. W Bogatce również porządkujemy. 
Osoby, które były na objeździe dokładnie wiedzą o jakim terenie w Bogatce mówię. 

Mieliśmy spotkanie z Energą w sprawie służebności. W tej chwili bardzo 
mocno wymaga uporządkowanie stanu prawnego nieruchomości, przez które 
przechodzą różnego rodzaju sieci. Zapisywanie służebności na rzecz właścicieli 
mediów; gazownia, Enegra, firmy, które wykonują podłączenia internetowe. 
Procedura jest bardzo długa, powoduje to duże perturbację. Opracowaliśmy 
procedury, które pozwolą na przyśpieszenie tego procesu. 

Dnia 19 września mieliśmy spotkanie z przedstawicielami Gdańskiej 
Infrastruktury Wodociągowo – Kanalizacyjnej. Część z Państwa radnych brała udział 
w tym spotkaniu. Mowa o ewentualnej wspólnej inwestycji dla gminy Suchy Dąb, 
Pszczółki, gminy Pruszcz Gdański i miasta Pruszcza. 

Dnia 20 września odbyło się symboliczne otwarcie przedszkola w Straszynie. 
Część z Państwa radnych też w nim uczestniczyła. Nie mieliśmy czasu na wielkie 
otwarcie, ponieważ jak Państwo wiecie 30 sierpnia udało się zakończyć procedurę 
związaną z podłączeniem gazu. 

Dnia 20 września zebranie w Lędowie. 
Dnia 21 września spotkanie z panią, która opracowuje dla nas strategię 

rozwoju gminy. Po przerwie wakacyjnej przystępujemy do dalszej  pracy. Będziemy 
Państwa na bieżąco informowali o kolejnych spotkaniach. Chcielibyśmy tą strategię 
zakończyć do końca roku. 

Od pewnego czasu prowadzimy szkolenia pracowników w procedurze nowej 
ustawy o zamówieniach publicznych. Wymogi się bardzo zmieniły. Dla przykładu 
podam, że dzisiaj przy ogłaszaniu przetargu chociażby na budowę szkoły musimy 
podać rodzaje zawodów, które mają być w firmie realizowane na podstawie stałej 
umowy o pracę.  My będziemy podawać jakiego rodzaju pracownicy mają być na 



umowę o pracę. To bardzo komplikuje, zwiększa ilość biurokracji. Podjęliśmy decyzję 
o zatrudnieniu zewnętrznej osoby, która będzie wspierała panią od zamówień 
publicznych, z troski o to, żeby procedury wszystkie były przestrzegane i nowe 
przepisy były wdrażane. Są to nowe przepisy i na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze 
interpretacji. Będziemy się uczyli. Jeden samorząd patrzy na drugi i czeka kto 
pierwszy ogłosi przetarg, żeby ewentualnie popatrzyć jak robią to inni. 

Dnia 21 września zebranie w Przejazdowie. 
Dnia 22 września spotkanie w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Zmieniła się tam część pracowników. Od wielu lat współpracujemy z tą instytucją, 
ponieważ wiele inwestycji naszych opiera się o uzgodnienia z RDOŚ-iem. Chodziło o 
ustalenie wspólnej linii współpracy z bardzo dla nas istotną instytucją. 

Następnie mieliśmy spotkanie z projektantami stanicy żeglarskiej. Będziemy 
pogłębiali tor wejścia do tej stanicy, będziemy ją rozbudowywali. Projektant 
poinformował nas, że grunt jest tam dosyć słobonośny w związku z czym przekop 
będzie trzeba zrobić głębszy. Zawiadomiliśmy o tym instytucję wdrażającą, ponieważ 
będziemy to robić w oparciu o pieniądze unijne. Tego typu uwagi zostały 
uwzględnione przez Urząd Marszałkowski. 

Następnie mieliśmy zebranie w Radunicy. 
Dnia 23 września odbyłam spotkanie z Panem Wiceprezydentem miasta 

Gdańska Andrzejem Bojanowskim. Umawialiśmy się, że będziemy na sesji w 
Kolbudach. Ustalaliśmy strategię. 

Dnia 24 września mieliśmy objazd gminy. W tym objeździe wzięli udział cześć 
Państwa Radnych, część sołtysów, część pracowników. Osoby, które były na 
objeździe twierdzą, że jest to bardzo interesujące spotkanie. Była to szansa 
spojrzenia szerzej na problemy gminy. 

Następnie mieliśmy kolejne spotkanie w sprawie prowizorium budżetowego. 
Dnia 27 września była sesja w Kolbudach, o której Państwu wspominałam. 
Dnia 27 września byłam na zebraniu w Borkowie. 

Dnia 28 września spotkaliśmy się z członkami Zarządu Gminnego Ochotniczych 
Straży Pożarnych. Przedstawiciele poszczególnych straży przedstawili sytuację 
jednostek. Omawialiśmy dalsze działania w perspektywie wieloletniej. 
Tego samego dnia byłam na zebraniu w Rokitnicy. 
Następnego dnia miałam zebranie wiejskie w Żukczynie. 

Następnie uczestniczyliśmy w 70-leciu szkoły w Straszynie. 
Na spotkaniach wiejskich między innymi jest zmiana statutów sołectw. 

Efektem tego są uchwały, które będziecie Państwo dzisiaj przyjmowali. Udaje nam 
się to dosyć sprawnie przeprowadzić. Prowadzimy konsultacje w sprawie zmiany 
siedziby Urzędu Gminy. Brałam udział w 13 zebraniach. W tych zebraniach, w 
których nie ma potrzeby, żebym była uczestniczy Pani Sekretarz. Bardzo dziękuję 
Pani Sekretarz za tą pomoc. Nie ma głosów, które by negowały zasadność budowy 
nowego urzędu. Bardzo szeroko mieszkańcom to wyjaśniamy. Tylko jeden głos 
mówił, że administracja w ogóle jest niepotrzebna. W zasadzie wszyscy jednogłośnie 
do tej pory przyjmowali zamiar budowania urzędu. Jest to dla nas pozytywne, że 
mieszkańcy podzielają nasz pogląd. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Jeżeli Państwo pozwolicie to mo-
że w ramach uzupełnienia sprawozdania odczytam pismo, które złożył Kurator 
Oświaty na ręce Pani Wójt Gminy Pruszcz Gdański i Przewodniczącego.  
Pan Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał pismo kuratora oświaty. 
Pismo stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
 



VI. Interpelacje i zapytania radnych. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mamy problem z zasypywaniem ziemi za osiedlem 
Nowy Horyzont. Do dzisiaj nie wiemy czy jest to zgodne z przepisami, czy te 
pozwolenia są, czy ich nie ma, bo próbowaliśmy tego dociekać i nie wiemy. Urosło  to 
już do takich rozmiarów, że tam grunt jest podniesiony na ok. o 3 metry. Jak są 
deszcze, to woda zaczyna się zbierać w miejscach, w których wcześniej jej nie było. 
Według naszych obserwacji wynika z tego to, że są naruszone stosunki wodne na 
pewno. To jest miejsce między obwodnicą, a osiedlem Nowy Horyzont. To już nie jest 
mały teren, tylko są to ogromne połacie terenu zasypanie ziemią. Praktycznie 
codziennie wjeżdża tam ciężki sprzęt i tą ziemię nawozi. Jeśli nie robi tego od strony 
Borkowa od ul. Sadowej, to robi to od strony Kowal.  Mamy z tym poważny problem. 
Jestem w dyspozycji zdjęć. Jeden z mieszkańców fotografował ten teren wcześniej i 
sfotografował jak te prace się zaczęły i fotografuje do teraz, także widać ogromną 
różnicę. Postaram się przesłać na skrzynkę urzędu. Druga sprawa to bardzo bym 
prosiła, żeby pochylić się i jakby ponowić procedurę przejęcia ulicy Stylowej w 
Borkowie. Sprawa absolutnie ucichła. Dzisiaj nie wiemy kompletnie nic. Czy jakieś 
rozmowy z Eurostylem trwają, czy będą trwały. Jest to ulica strategiczna, która ma 
połączyć miejscowość. Jak na razie nie ma żadnego odzewu w tej sprawie. Trzecia 
rzecz to taka krótka. Proszę o postawienie znaku jakiegoś „parking” na tymczasowym 
parkingu w Borkowie, bo wiele razy tam przejeżdżałam i tego znaku tam nie ma, więc 
teraz przyszło mi do głowy, że dobrze by było go tam postawić. Ostatnia sprawa 
dotycząca śmieci. Słyszymy tutaj o tym, że prawdopodobnie nieprawidłowo 
segregujemy te śmieci. Na osiedlu Nowy Horyzont mieszkańcy donoszą i sama to 
sprawdziłam i tak jest, że nie są opisane wszystkie pojemniki. Problemu by nie było, 
gdyby one zawsze były tej samej barwy, ale np. ostatnio pojawił się u nas w wiacie 
pojemnik koloru zielonego, a zielony to jest szkło. A szkło mamy osobno w tzw. 
dzwonach na zewnątrz i nikt nie wiedział co ma tam wyrzucać do tego zielonego, bo 
nie było żadnej naklejki, no i tak naprawdę wszyscy wrzucali tam jak leci. Jedni 
zmieszane, drudzy jakieś odpady sztuczne i z tego też się może brać problem. 
Panowie wyciągając te pojemniki wyciągają je, a potem ustawiają tak jak im się 
podoba. Myślę, że bardzo dobrze byłoby i ludzie jednak się uczą, że tak powiem 
oczami, w sensie takim, że wchodzą i zawsze wrzucają w to samo miejsce, a jak za 
każdym razem te pojemniki stoją inaczej to też jest problem, tym bardziej, że nie są 
opisane i tutaj ten problem jest bardzo poważny. Dziękuję. 
 
Pan Karol Kardasiński – Mam dwa pytania. Pierwsze pytanie:  w połowie sierpnia  
rozmawiałem z pracownikiem Urzędu Gminy a propos tego naszego newralgicznego 
od trzech lat fragmentu ulicy Wiśniowej, który jest półtorametrowy,  jest przejezdny, 
ale moglibyśmy już coś z tym zrobić. Pytanie dotyczyło czy już wszystkie dokumenty 
wspólnota mieszkaniowa zgromadziła, żebyśmy mogli akt notarialny przejęcia tego, 
skoro taka wola już rady była, podpisać. Dostałem informację, że na początku 
września jest to możliwe, natomiast jeszcze dwa dni temu rozmawiałem z 
mieszkańcami i mówili, że nikt w tej sprawie o to podpisanie się do nich nie zwrócił. 
Przypominam, że dobrze by było ten akt notarialny podpisać i potem ten śmieszny 
fragment drogi w końcu zlikwidować. Drugie moje pytanie: czy ten wniosek 
skierowany od mieszkańców, podpisany przez 400 mieszkańców został jakoś 
skierowany już do rady powiatu, ponieważ tydzień temu w radzie powiatu 
dowiadywałem się i oni twierdzą, że nic na ten temat nie wiedzą, oprócz oczywiście 
tego wniosku, który mieszkańcy do wiadomości zostawili. Trzecie pytanie: takie 
słuchy chodzą, a ja nie wiem czy to jest prawda. Pytanie do Pani Wójt, czy Pan 



Wicewójt rozwiązał umowę o pracę, co się stało, czy może Pani jakoś wytłumaczyć, 
bo część radnych wie, ale chyba myśmy zostali jako klub pominięci w tych 
wyjaśnieniach. 
 
Pan Maciej Wysocki – Korzystając z okazji, że jest Pan Radny Powiatu, Pan 

Andrzej, chciałbym prosić Pana Andrzeja, żeby w Lędowie przy ulicy Nad Motławą, a 
konkretnie jest tam przystanek autobusowy, a po drugiej stronie jest posesja Państwa 
X Przy najmniejszych opadach deszczu stoi tam ogromna kałuża. Bardzo bym prosił, 
żeby powiat zrobił coś z tym odcinkiem, żeby odprowadzić wodę. Jest tam 
możliwość, ale niestety trzeba przejść pod chodnikiem. Dziękuję. 
 
Pan Karol Kardasiński – Pan Radny przypomniał. Ja też do Pana Radnego 
Powiatu. Zostawiłem takie pismo, bo chciałem ponownie zwrócić uwagę na ten 
newralgiczny fragment od skrzyżowania z ulicą Lipową w Żukczynie w stronę 
Kaczek. Zima się zbliża. Tamta sprawa wód, które spływają tą drogą, nie została za 
bardzo załatwiona przebudową  chodnika i ta woda dalej po tej drodze spływa. 
Obawiam się, że teraz jak przyjdzie zima, to może być tam bardzo niebezpiecznie. 
Jest taki fragment z dwoma takimi dość ostrymi zakrętami. Często ludzie tam na 
poboczu parkują i może faktycznie dojść do jakiejś szkody. Tak naprawdę nie wiem 
jak tą sprawę można by łatwo rozwiązać, natomiast myślę, żeby tam jakiś odbiór tej 
wody np. wzdłuż ulicy Lipowej poprawić, czy go pogłębić, żeby ona faktycznie nie 
spływała. Dziękuję. 
 
Pani Krystyna Białek – Chciałabym nawiązać do objazdu i zwrócić uwagę. Pani 
Wójt podczas objazdu powiedziała, że Borkowo ma dwa place zabaw. Borkowo ma 
przedszkole z zamkniętym placem zabaw dla przedszkola, drugi plac zabaw jest w 
szkole i dzieci szkolne go używają. W okresie letnim był niedostępny dla 
mieszkańców. Praktycznie nie ma placu zabaw dla wsi Borkowo. Cieszę się, że 
objeżdżając po pięknej naszej gminie, Borkowo jako jedyne nie miało głównej ulicy – 
Kasztanowej, a będzie ją miało, mam nadzieję. W przyszłym roku zacznie się 
budowa. 
 
VII. Sprawy sołeckie. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
 
Pan Bogdan Laskowski – Chciałbym też do Pana Radnego Powiatu się zwrócić. 
Koszenie dróg powiatowych jest dwa razy do roku. Kosiłem potem już własnymi 
środkami, z funduszu sołeckiego. Kosiłem pięć razy. Uważam, że te pięć razy to nie 
było za dużo, bo nie da się dwa razy do roku. Pierwsze koszenie było w czerwcu, 
drugie na koniec sierpnia. Ratowałem się kosiarką sołecką plus siłami, co zabiera mi 
900 zł funduszu sołeckiego. Nie twierdzę, że wszystko, ale nowy chodnik, w zeszłym 
roku trochę odpuściłem, bo praktycznie nie było widać przechodniów. W tym roku nie 
dopuściłem do tego. Pan naczelnik Świs to zauważył, że jest koszony. Być może 
starostwo by mnie wspomogło paliwem, czy żyłką i ja dalej bym to kosił, bo dwa 
koszenia w ciągu sezonu to za mało. Jeśli mamy korzystać z tych chodników, to musi 
być to utrzymane. Sprzęt który widziałem w akcji,  niekoniecznie mógł to skosić. 
Usługa ta była dobra poza wsią, pobocza, ale tam gdzie są chodniki niekoniecznie 
ten sprzęt jest przystosowany do takich rzeczy. Rolnicy, wiedzą co to jest maszyna 



rotacyjna i co ona może zrobić. Na płaskim terenie tak, ale na skosie nie da się. Dwa 
razy to za mało, być może powiat wszedłby z kosiarkami żyłkowymi. Coś w tym 
kierunku trzeba zrobić. 
 

Pan Maciej Wysocki – W związku z budową mostu w Lędowie jest objazd z 

Mokrego Dworu koło byłego SKR. Kilkanaście płyt na drodze Mokry Dwór – Lędowo 
jest pokruszone, połamane. Coraz trudniej się tą drogą jeździ. Proszę, aby w jakiś 
sposób Pani Wójt  zainterweniowała. Nie mówię o przełożeniu całej drogi, natomiast 
o wymianie kilkunastu płyt, które są pokruszone, obniżone. Również chodzi mi o 
drogę, która w zasadzie jest niczyja. Była to droga WZIR-owska. WZIR dał ją w 
posiadanie mieszkańcom, czyli po prostu gminie i w związku z przebudową tego 
mostu tam również jest kilkanaście płyt, które są połamane. Trzeba by było je 
wymienić. 
Dziękuję. 
 

Pan Antoni Byczyński – Od trzech lat podtapiane są dwa budynki. Przy rowie 
szczegółowym, a reszta tego rowu leży w gestii zarządu dróg wojewódzkich. Sądzę, 
że Pani Wójt interweniowała w tej sprawie, bo dyrektor znowu dzwonił do mnie. Pani 
mówi do mnie i dyrektor mówi do mnie. Nie wiem czy poskutkuje to wyczyszczeniem 
tego rowu. Rów jest kompletnie zarośnięty. Jest spółka wodna, której można to 
zlecić. Urząd Gminy powinien chyba pomóc tym mieszkańcom. Druga sprawa – 
rozmawialiśmy pięknie o nauczycielach. Pani Wójt chyba wie do czego dążę. Od 
otwarcia po przebudowie szkoły w Wiślinie, drzwi na okres zimowy są zamykane. 
Budżet nasz jest abstrakcyjny. Myślę, że Panowie Radni, których to dotyczy zajmą 
jakiś głos w tej sprawie. Sprawa trzecia wynika z wyznaczenia rady nadzorczej. 
Ponawiam pytanie. Czy Wakoz i Bilfinger uiścili opłaty za wodę. Sprawa ciągnie się 
od dłuższego czasu. Rada się zmienia. Było dwóch radców prawnych plus wójt. 
Dziwię się, że wtedy nie można było uzyskać odpowiedzi. Może teraz się uzyska. 
Dziękuję. 
 

Pan Janusz Sampolski – Chciałbym zgłosić temat nawożenia ziemi, która pochodzi 

z różnej głębokości wykopów. Jest to grunt nieprzebadany. Ten proceder trwa już 
dłuższy czas. My jako mieszkańcy Przejazdowa martwimy się, że to zaczyna już 
straszyć i te dwie firmy które wożą, już przeszły na miejscowości Bogatka i Wiślinka. 
Pani Wójt, bez Pani pomocy, bez referatu ochrony środowiska, nie jesteśmy w stanie 
zatrzymać tego procederu. Mówię o tym zupełnie świadomie, bo wiem, że te firmy 
wygrywają przetargi dotyczące inwestycji na terenie miasta Gdańska i oni próbują 
zrobić z naszych miejscowości legalne bądź nielegalne wysypisko. Nie dajemy sobie 
z tym rady. Zarząd Dróg Wojewódzkich też nie robi interwencji w sensie zgłoszeń na 
policję, żeby chociaż firmy te czyściły ulice. Jest to dla mnie trudne do rozwiązania. 
Proszę o pomoc. 
 

Pani Ewa Romik – Pani Wójt, koleżanka wspomniała o placu zabaw. Prosiłabym, 
żeby do budżetu na rok 2017 została wprowadzona kwota na tzw. TOY-TOY na place 
zabaw. Budujemy place zabaw, a potem są skargi mieszkańców. 
 

VIII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1.zmiany uchwały budżetowej na rok 2016 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 



uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Chciałem dopytać. Wszystko Pani wyjaśniła. Niestety nie 

mogłem uczestniczyć w zebraniu w Żukczynie, być może było tam o tym mówione. 
Skąd ten pomysł, żeby koncepcję Młyńskiej, Czeremchowej zdjąć? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Żukczyn- ta koncepcja? Koncepcja została 
wykonana, my ją mamy. W projekcie do budżetu jaki był przygotowany przez referat 
inwestycji na rok 2016, zamiast dokumentacja została wpisana koncepcja. Mamy już 
koncepcję wykonaną stąd powielanie koncepcji nie ma sensu. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/59/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 
 
2.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/60/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 

 
3.wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce EKSPLO-
ATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcia nowych udziałów przez 
Gminę Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – Dokumentacja projektowa kosztorysowa dla zadania: bu-
dowa kanalizacji Radunicy i Rokitnicy. Od dwóch lat wykonujemy tą inwestycję, a 
teraz będziemy płacić za dokumentację? Czy to jest nowa dokumentacja i jeśli tak to 
na co? Po drugie; konserwacja hydrantów 200 tyś. W poprzednim roku było 100 tyś., 
a ilość hydrantów się nie zmieniła. Dlaczego kwota przyrosła podwójnie? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jeśli chodzi o Rokitnicę to Państwo pamię-

tacie, że skończyliśmy inwestycję na skanalizowaniu Radunicy, wybudowaniu przej-
ścia pod rzeką, pod torami, pod drogą krajową i skanalizowaniu Radunicy. W tej 
chwili wykonujemy dokumentację techniczną. Spółka do końca roku ma zamiar skoń-
czyć dokumentację do ulicy Sadowej. Likwidacja oczyszczalni, która była zamonto-
wana na tak zwanym PGR-rze zamontowana i do ulica Sadowej. W tym roku koń-
czymy ten etap. W Rokitnicy są 4 etapy kanalizowania. Kanalizacji w Rokitnicy jest 
bardzo niewiele. Radunica jest skanalizowana. Rokitnicę zgodnie z rozmową z za-
rządem spółki  , spółka chce podzielić na 4 etapy. Pierwszy etap do ulicy Sadowej, 
drugi etap do ulicy Bałtyckiej, po drugiej stronie ulicy Bałtyckiej trzeci etap, nowe za-
budowania, szeregowce po prawej stronie w kierunku Rokitnicy, osiedle Młody Las – 
4 etap. Kanalizowanie Rokitnicy to jest przed nami bardzo daleka droga. 

Jeśli chodzi o przegląd hydrantów to obecnie na terenie gminy mamy 2 tyś 
hydrantów. Zgodnie z obowiązującymi przepisami powinniśmy raz w roku dokonać 



przeglądu. Jest to zadanie własne gminy, nie spółki. My zlecamy spółce przeglądy 
tych hydrantów, a po takich przeglądach są zrobione protokoły przeglądów. W ubie-
głym roku przekazaliśmy kwotę 100  tyś., ponieważ wiedzieliśmy, że spółka nie bę-
dzie w stanie wszystkich przejrzeć. Natomiast jest to obowiązek gminy i jeśli, nie 
mamy przeglądów bieżących wówczas w sytuacji dużego nieszczęścia możemy za to 
odpowiadać. Do tego nas obligują przepisy. Przeglądy hydrantów powinny się odby-
wać co roku. 
Pan Karol Kardasiński – Rozumiem, że po sprawozdaniu uchwały budżetowej, jak 
zaoszczędziliśmy 2.200 000 zł to  nic nie dokładamy, tylko końcówkę 3 tyś zł. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Nie rozumiem Pana pytania. 
Pan Karol Kardasiński – Pani Wójt powiedziała, że w uchwale budżetowej kwota 

zaoszczędzona po przetargach  2200.000 zł wraca do budżetu z Eksploatatora. Tak 
zrozumiałem. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – W budżecie przewidzieliśmy na podstawie 
złożonego planu inwestycji na rzecz spółki Eksploatator ponad 4 700 000 zł. Przeka-
zujemy spółce pieniądze dopiero wtedy kiedy spółka wykona zadania wskazane i 
zaakceptowane przez Radę Gminy i po ich rozliczeniu. Na dzisiaj spółka rozliczyła 
się z kwoty tej, którą właśnie przekazujemy. Tak? 
Jeszcze raz Państwu przedstawię. Spółka przedstawia wieloletni plan inwestycyjny, 
oraz plan na dany rok. Spotyka się z Komisją Komunalną i omawia co chcemy w  
kolejnym roku robić. Zakres inwestycji na rok 2016 opiewał na kwotę 4700 000 zł 
przy czym duża kwotą 1 800 000 zł to będzie spłata pożyczki. Na dzisiaj spółka rozli-
czyła się z kwoty 2200 000 zł i tyle przekazujemy. Jeśli się nie rozlicza z inwestycji, 
nie przedstawi dokumentów pieniędzy nie dostaną. Czy to jest jasne Panie Radny? 
Tak. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/61/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapita-
łu zakładowego w spółce EKSPLOATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i 
objęcia nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański. 
 

4.wyznaczenia członków Rady Nadzorczej w spółce „ Eksploatator” sp. z o.o. z 
siedzibą w Rotmance 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Tadeusz Bednarczyk – Moje zdanie w tej kwestii się póki co nie zmieniło. Uwa-
żam, ze w Radzie Nadzorczej powinien znaleźć się chociaż jeden fachowiec w tej 
dziedzinie. Ponadto uważam, że w naszej gminie mieszka wystarczająco dużo ludzi, 
którzy są związani z tą gminą, dlatego myślę, że powinni być to ludzie z tej gminy. 
Pan Zygmunt Zalewski – Mam pytanie, czy Rada Gminy wyznacza Radę Nadzor-
czą Spółki czy rada tylko akceptuje przedstawionych kandydatów przez Panią Wójt? 
Nie sądzę, żeby ktokolwiek z radnych wyznaczał tych ludzi, do pracy nadzorczej 
spółki. 
Pan Robert Dargiewicz – Zgodnie z Aktem Założycielskim wyraźnie jest powiedzia-
ne, że członków Rady Nadzorczej wyznacza Rada Gminy. Jest sformułowanie do-
kładnie przepisane z aktu założycielskiego spółki. 
Pan Zygmunt Zalewski – Moje pytanie było wyraźne, czy ktokolwiek z rady gminy 

wyznaczał na członka tej rady nadzorczej? Pytam się radnych, nie pana. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak- Proszę Państwa, jeżeli pochylimy się nad 

ustawą o spółkach prawa handlowego to tak naprawdę ten obowiązek ciąży na wła-



ścicielu. My mamy w Akcie Założycielskim z 2005 roku wpisany taki zapis.  Jest on 
nie do końca moim zdaniem zgodny z przepisami prawa, ale taki mamy. Zgadzam 
się z panem radnym, gdyby w radzie nadzorczej byli też fachowcy, ktoś bardziej 
techniczny. Jednak ja wielokrotnie od lat proszę i apeluję do Państwa Radnych, żeby 
ktoś się pokusił o zrobienie uprawnień, chociaż nie jest to sprawa prosta. Udało mi 
się namówić mieszkańca gminy, który jest związany z tego typu dziedziną życia do 
zrobienia uprawnień. Trzymam kciuki, że uda się takie uprawnienia zrobić. Jeśli by 
wszedł do rady nadzorczej będzie ogromnym wsparciem dla nas. Mniej więcej za trzy 
miesiące będziemy to wiedzieć. Rada Nadzorcza jest ciałem kontrolującym pracę 
zarządu spółki . Jeśli nie powołamy rady, to zarząd pracuje bez jakiejkolwiek kontroli. 
My na siłę nie zmusimy nikogo, żeby był w Radzie Nadzorczej. Apeluje do Państwa 
odpowiedzialności. Jeżeli wymagacie pewnych działań, żeby funkcjonowało coś jak 
należy, to też Państwo pochylcie się nad tym i pomyślcie o umożliwieniu tego. Po za 
tym myślę, że trochę mylimy funkcję rady nadzorczej. Rada Nadzorcza, to o czym 
Pani Białek mówiła na spotkaniu z kandydatami, nie ma uprawnień, żeby analizować 
bardzo dokładnie przebieg rur, zasadność rozstrzygnięcia pewnych rozwiązań tech-
nicznych. Są projektanci, którzy projektują różnego rodzaju instalacje, oni za to od-
powiadają. Są ludzie, którzy realizują inwestycje. Państwo macie takie oczekiwania, 
że Rada Nadzorcza będzie patrzyła wprost przy każdej czynności na ręce zarządu. 
Zarząd jeśli przekroczy swoje uprawnienia odpowiada nie tylko przed Radą Nadzor-
czą, która udziela bądź nie udziela absolutorium, ale przede wszystkim odpowiada 
przed prawem. Jeśli gospodaruje niezgodnie z przepisami prawa i te prawa narusza, 
lub poweźmie informacje o tym, ma obowiązek powiadomić stosowne organy. Czynię 
starania, żeby rzeczywiście wszedł do rady nadzorczej specjalista. Również uprzej-
mie proszę, abyście Państwo nie blokowali pracy spółki. Dziękuję. 
Pani Krystyna Białek – Nie chciałabym, żeby oni sprawdzali czy rura jest taka, czy 
taka, ale jak np. jest wymiana, coś się buduje i przekracza się koszty, ktoś, kto się 
zna będzie wiedział czy sieć zbudowana jest z materiału tańszego czy droższego, 
lepszego czy gorszego. Moim zdaniem za mało byliśmy zapoznani, żeby swoje zda-
nie mieć. Może nie znam się na tym do czego służy rada nadzorcza, ale gdyby było 
wcześniej spotkanie i byłoby wytłumaczone takim jak ja nie znającym się, to miała-
bym inne zdanie. W tej chwili nie wiem o co chodzi. O pensje? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak- W Radzie Nadzorczej? Proszę Państwa. Był 

duży kłopot, żeby kogoś namówić. Widzicie Państwo ile się płaci za zasiadanie w 
radzie nadzorczej, to był problem, żeby chętnych z doświadczeniem i wiedzą pozy-
skać. Proszę też wziąć to pod uwagę. 
Pan Karol Kardasiński – Nie wiem, czy nawet nie lepiej będzie, jeżeli osoby te są 

spoza gminy i spojrzą świeżym okiem z zewnątrz. Zgodzę się z Panią Wójt, że jeżeli 
ktokolwiek takie dane posiada, czy zarząd czy pracownicy łamią prawo, to tak na-
prawdę rada nadzorcza nie musi tego zgłaszać, ale każda osoba, która taką informa-
cję poweźmie powinna to zrobić. Myślę, że takie świeże spojrzenie może naprawdę 
wyjdzie spółce na dobre. Ufam, że ta rada nadzorcza wejdzie z kopyta, że tak po-
wiem. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, 2 osoby głosowały przeciw, przy 4 głosach 
wstrzymujących się Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/62/2016 z dnia 4 
października 2016 w sprawie wyznaczenia członków Rady Nadzorczej w spółce 
„ Eksploatator” sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance 
 

5. uchwalenia statutu Sołectwa Roszkowo 



Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – Do poprzedniej uchwały wracam. Cofnęliśmy się z datą o 
7 lat. Proszę popatrzeć, 2 grudnia 2009 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Wpisujemy poprawną datę. 
Pan Karol Kardasiński – Mogę mieć wniosek, żebyśmy te 3 uchwały zagłosowali 

blokiem, jest taka szansa czy musimy każdą osobno? 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Nie, są to oddzielne uchwały i 

musimy osobno głosować. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/63/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Roszkowo. 
 

6. uchwalenia statutu Sołectwa Łęgowo 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/64/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Łęgowo. 
 

7. uchwalenia statutu Sołectwa Borzęcin 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/65/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Borzęcin. 



 
Sesję opuścił Pan Karol Karc. 
8. uchwalenia statutu Sołectwa Przejazdowo 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/66/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Przejazdo-
wo. 

 
9. zaopiniowania projektu zmiany planu aglomeracji Gdańsk 

Projekt uchwały odczytała M. Weihs – pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/67/2016 z 
dnia 4 października 2016r. w sprawie zaopiniowania projektu zmiany planu 
aglomeracji Gdańsk. 

 
10. nabycia działek pod drogi na własność Gminy Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – Czy jest to przejęcie odpłatne czy nieodpłatne? 

Pan Krzysztof Miliński – Różnie. Będą niektóre takie, że które trzeba będzie zapła-
cić. Będziemy negocjować ceny, ale większość jest nieodpłatna. Ludzie sprawdzając 
dokumenty stwierdzają na przykład, że płacą podatki za działkę, która jest użytkowa-
na jako droga gminna. 
Pani Małgorzata Osowska – Mam w protokole, co nam na komisji powiedział Pan 
Łukasz Jurgielewicz. W Borkowie ulica Bzowa – nabycie odpłatne na poszerzenie 
drogi, Akacjowa – bezpłatne. Łęgowo ulica Jasna, Zielona, Spokojna - nieodpłatne 
przejęcie, Daglezjowa, Szafranowa i Morelowa w Straszynie – to jeszcze nie wiado-
mo. Wiślinka, ul. Szczęśliwa nieodpłatna, Juszkowo – Działkowa odpłatnie, Łąkowa 
nieodpłatnie. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – W Straszynie – Daglezjowa i Szafranowa – 



jedna współwłaścicielka chce odszkodowania, natomiast wszyscy pozostali nieod-
płatnie. 
Pani Małgorzata Osowska – W Straszynie 101/108 jest już nasze. 
Pan Krzysztof Miliński – Większość tych dróg jest już prawie 100% naszego udzia-
łu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Z mapki wynika – 2/108 , 1/108 – prywatna 
własność – gmina ma 101/108 części. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, przy 1 głosie wstrzymującym się Rada Gminy pod-
jęła Uchwałę nr XXIV/68/2016 z dnia 4 października 2016r. w sprawie nabycia 
działek pod drogi na własność Gminy Pruszcz Gdański. 
 

11. nabycia działek z przeznaczeniem pod drogę w Straszynie 

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – Czy podejmując tą uchwałę spełnione są warunki uchwały 

nr XX/65 z 2012 roku, o których mówiłem już kilka miesięcy temu przy przejmowaniu 
ulicy Stokrotki. Uważam, że ponieważ w tamtej uchwale, która obowiązuje do dnia 
dzisiejszego jest cała procedura przed podjęciem uchwały o przejęciu, moim zda-
niem ta procedura nie została wykonana do końca. W związku z tym podjęcie dzisiaj 
uchwały o przejęciu tych działek jest sprzeczne z poprzednią uchwałą. Albo uchyla-
my poprzednią uchwałę, albo radni stanowiąc prawo nie chcą przestrzegać tego 
prawa. 
Pan Janusz Sampolski – Panie Zygmuncie czemu Pan tak uważa? Niech Pan roz-

szerzy swoja wypowiedź. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Przy przyjmowaniu uchwały, o które wspo-

mina Pan Radny, wyjaśniałam już Państwu tok postępowania. Państwo wyrażacie 
wolę przejęcia działek, natomiast my na podstawie uchwały, o której słusznie Pan 
wspomina uruchamiamy dopiero procedurę sprawdzającą czy wszystkie kwestie uję-
te w uchwale są zrealizowane. Zarządzeniem wójta jest powołany zespół, który ana-
lizuje czy dokumenty i wymagania są zrealizowane. To wójt odpowiada za gospodar-
kę nieruchomościami. Głową odpowiadam za to, czy te drogi będą przejęte zgodnie z 
tamtą uchwałą. Wyobraźmy sobie sytuację, że uruchamiamy procedurę, przeprowa-
dzimy pełne postępowanie. Nakażemy nawet uzupełnienie braków, a Państwo na 
koniec mówicie, że nie przejmiemy. Państwo stanowicie to prawo miejscowe. W 
związku z powyższym na pewno nie przejmiemy dróg, które nie spełniają zapisów 
ustawy o przejmowaniu dróg. Tak uzasadniłam też poprzednią uchwałę o ulicy Sto-
krotki. 
Pan Zygmunt Zalewski – Moim zdaniem jest to sprzeczne z tym co stoi napisane w 
paragrafie 2 punkt 9 poprzedniej uchwały – „na podstawie przekazanej dokumentacji 
zostanie ustalona cena wybudowania drogi. Właściwa umowa przejęcia działki prze-
znaczonej pod drogę wraz z infrastrukturą zostanie zawarta dopiero po podpisaniu 
przez właściciela, wszystkich właścicieli drogi i Gminę Pruszcz Gdański umowy w 
sprawie współfinansowania budowy przedmiotowej drogi. Po ustaleniu warunków 
oraz wysokości ceny nabycia wójt gminy występuje do rady z wnioskiem o podjęcie 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez gminę działki lub drogi we-



wnętrznej”. 
 
Pan Tadeusz Bednarczyk – Można podejść w ten sposób, że tą uchwałę podejmu-

jemy jako wolę, a po wykonaniu wszystkich warunków tej uchwały musimy podjąć 
jeszcze jedną uchwałę. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę Państwa. Wyobraźmy sobie taką 

sytuację. To co Pan przeczytał. Zawieramy umowę z właścicielami dróg, oni wykonu-
ją pewne brakujące elementy, a Państwo nie wyrażacie woli przejęcia. Narażamy się 
na roszczenia. Żadna droga nie została przejęta przed spełnieniem tych określonych 
warunków. Trwa procedura realizowana przez zespół, który został do tego powołany. 
Zresztą Państwo Radni też jesteście w tym zespole. Moim zdaniem jest to właściwy 
kierunek i to co Pan Radny mówi, po zakończeniu całej procedury powinna być jesz-
cze jedna decyzja rady. 
Pani Weronika Chmielowiec – Czy w tym porozumieniu nie wystarczyłoby napisać 

na końcu, że ono wejdzie w życie, jeżeli rada podejmie uchwałę. Jeżeli nie podejmie 
tej uchwały, to porozumienie nie ma racji bytu. Często podejmuje się porozumienia, 
które są czymś warunkowane. Jeżeli warunek nie zostanie spełniony z winy Pani 
Wójt, tylko dlatego, że my tak postanowimy, to można to przecież w porozumieniu 
zapisać. Z tego co faktycznie w tej uchwale jest, zgadzam się, że taka powinna być 
kolejność. Kto jest w tej komisji, bo ja pierwsze słyszę dzisiaj o tej komisji? I czy ta 
komisja ogląda te dokumenty jeszcze przed uchwałą, czyli widziała już dokumenty 
Jasia i Małgosi, czy ta komisja zajmie się dopiero tym po podjęciu uchwały. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Zarządzenie wójta jest publikowane na stro-
nie, więc możecie Państwo sprawdzić. Obecnie w skład wchodzą pracownicy refera-
tu infrastruktury, pani od środków trwałych z księgowości, Pan Radny Franiak i Pan 
Radny Karol, ponieważ obecnie temat dróg dotyczą Zakątku Juszkowo i ul. Stokrotki. 
Jeszcze referat gospodarki nieruchomościami czyli Pan Kierownik. Są pracownicy 
merytoryczni plus księgowość plus radny z danego terenu. 
Pan Janusz Sampolski – Jeszcze pytanie dotyczące paragrafu pierwszego – Rada 
Gminy wyraża zgodę na nabycie. Odpłatne czy nieodpłatne. Czy nie powinien być 
zapis nieodpłatne. 
Pani Małgorzata Osowska – Możemy uzupełnić w uzasadnieniu. 
Pan Robert Dargiewicz – Może być przegłosowana poprawka do uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto jest za tym, żeby w paragrafie 

pierwszym uwzględnić zapis nieodpłatne? 
W wyniku głosowania za wprowadzeniem do uchwały słowa „ nieodpłatne” głosowało 
18 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Większością głosów przyjęto poprawkę. 
Przechodzimy do głosowania nad treścią całej uchwały. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, przy 1 głosie wstrzymującym się i 1 głosie przeciw 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXIV/69/2016 z dnia 4 października 2016r. w 
sprawie nabycia działek z przeznaczeniem pod drogę w Straszynie. 

IX. Rozpatrzenia skargi na działania Komendanta Straży Gminnej 

Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu – większością głosów 
jest za odrzuceniem – uznaniem skargi za niezasadną. 
Komisja Rewizyjna – 50% za 50% przeciw. 



Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej - 5 osób za, 5 przeciw, 
1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej – większością 
głosów uznaje skargę za niezasadną. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mieliśmy długą i burzliwą dyskusję na temat tej 
skargi. Byliśmy podzieleni. Faktycznie pan komendant wszystkie zarzuty nam wyja-
śnił, potwierdził, ale wyjaśnił dlaczego tak się stało. Większości tych zarzutów nie 
można kwalifikować jako rażące naruszenie. W moich oczach jeden zarzut, który fak-
tycznie jest poważnym naruszeniem, czyli zatrudnienie strażnika, który nie posiadał 
do tego uprawnień, bo nie odbył szkolenia podstawowego. Tak jak teraz możemy 
mówić o tym, że to uchybienie zostało naprawione, bo strażnik został wysłany na to 
szkolenie, jednak moją wątpliwość budzi jedna rzecz. Wyraziłam ją na komisjach. 
Jednak był strażnikiem bez tych uprawnień. Obawiam się, że mieszkańcy, a nie każ-
dy ma pozytywne nastawienie do wszelakich służb, a tym bardziej do straży gminnej 
czy miejskiej, będą chcieli podważać mandaty wystawione przez tego strażnika. Taka 
jest moja obawa, co w takiej sytuacji, jeżeli ktoś powie, że został mu wystawiony 
mandat przez strażnika, który w tym momencie nie powinien być strażnikiem, bo nie 
miał do tego uprawnień. Abstrachuję od tego, że faktycznie sama to zarządzenie ko-
mendanta głównego przeczytałam. Jest tam napisane, że można odstąpić od szkole-
nia, aczkolwiek później zagłębiłam się w Internet i jednak wszystkie artykuły mówią, 
że nawet  komendanci straży, którzy byli policjantami te szkolenia przechodzili. 
Sprawa dyskusyjna, ale mnie najbardziej nurtuje co będzie, jeżeli ktoś się odwoła czy 
podniesie fakt, że został ukarany przez strażnika, który w tym momencie, według tej 
kontroli strażnikiem być nie powinien. 
 
Pan Tomasz Grabowski – Osoba, która będzie miała wątpliwości może odwołać się 

do sądu. Sąd będzie rozstrzygał czy mandat był wystawiony prawnie, czy bezpraw-
nie. Przedstawiałem Państwu na komisji sprawę tego jednego mandatu, który został 
wystawiony. To jest analogiczna sytuacja. Mandat został wystawiony przez strażnika, 
który w dniu podejmowania interwencji nie posiadał uprawnień do wystawienia man-
datu z tego artykułu i mimo skierowania sprawy do sądu o anulowanie całkowite tego 
mandatu sąd nie przychylił się do tego wniosku i mandat został podtrzymany i jest 
mandatem prawomocnym. Ja nie chcę decydować za sąd. Jeżeli znajdą się takie 
osoby, to sąd będzie podejmował decyzję. 
Pani Małgorzata Osowska – Chciałabym przyznać się do niedopatrzenia na komi-
sjach. Uważałam na komisjach, że skarga jest zasadna, ponieważ wszystkie te nie-
prawidłowości były faktem. Niestety po kilku godzinach dotarło do mnie, że skarga 
została złożona w momencie kiedy te wszystkie nieprawidłowości były usunięte, więc 
na ten dzień skarga wg mnie jest jak najbardziej niezasadną. Nie ma już tych faktów, 
których ona dotyczy. 
Pani Krystyna Białek – Pan Komendant mówił, że chciał zaoszczędzić dwa tysiące 
dla podatników, dlatego nie wysłał na szkolenie. Moim zdaniem, jak przyjmuje się 
kogoś do pracy, to musi przejść odpowiednie szkolenie. 
Pan Tomasz Grabowski – Jest to prawda. Natomiast proszę brać pod uwagę fakt, 
że strażnik o którym mówimy przez 7 lat przed przyjęciem pracował jako pełnopraw-
ny pracownik mundurowy straży miejskiej w Gdańsku. Na podstawie tego zarządze-
nia komendanta, które Państwu przedstawiałem. To nie jest tak, że przyjąłem byłego 
policjanta do pracy i go nie wysłałem na szkolenie, tylko brałem pod uwagę również 
fakt, że poprzedni pracodawca również opierał się na takiej interpretacji zapisu i też 



nie wysłał go na szkolenie podstawowe i przyjął go na etacie mundurowym i osoba ta 
przez  7 lat pracowała jako pracownik mundurowy. Tą przesłankę brałem pod uwagę. 
To nie jest tak, że były policjant został przyjęty. On ma 7-letnie doświadczenie jako 
pełnoprawny strażnik. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, przy 2 głosach wstrzymujących się Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXIV/70/2016 z dnia 4 października 2016r. w sprawie rozpa-
trzenia skargi na komendanta Straży Gminnej Gminy Pruszcz Gdański. Rada 
Gminy uznała skargę za niezasadną. 

 
Na sesję wrócił Pan Karol Karc. 

 
X. Informacja dot. wygaśnięcia mandatu Pana Adama Szpały. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał oświadczenie Pana Adama 
Szpały w związku z jego rezygnacją z mandatu Radnego Gminy Pruszcz Gdański. 
Ksero oświadczenia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Oświadczenie wpłynęło do kance-
larii Rady Gminy 5 września. W związku z tym przesłałem informację do Komisarza 
Wyborczego w Gdańsku przekazując oświadczenie Pana Adama Szpały i otrzyma-
łem odpowiedź, iż zgodnie z treścią artykułu 383 paragraf 4 ustawy z dnia 5 stycznia 
2011 roku Kodeks Wyborczy Dz.U. Nr 21 poz 112 ze zm. przekazuje w załączeniu 
postanowienie nr 38/2016 Komisarza Wyborczego w Gdańsku z dnia 16.09.2016r w 
sprawie wygaśnięcia mandatu radnego gminy Pruszcz Gdański.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał postanowienie Komisa-
rza Wyborczego w Gdańsku z dnia 19.09.2016 w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego gminy Pruszcz Gdański. 

Ksero postanowienia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Dotarło również zarządzenie nr 

184/2016 Wojewody Pomorskiego z dnia 28.09.2016 w sprawie wyborów uzupełnia-
jących do Rady Gminy Pruszcz Gdański w okręgu wyborczym nr 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski odczytał zarządzenie nr 184/2016 
Wojewody Pomorskiego z dnia 28.09.2016 w sprawie wyborów uzupełniających 
do Rady Gminy Pruszcz Gdański w okręgu wyborczym nr 6. 
 
Pani Weronika Chmielowiec – Zostałam wezwana do tablicy i krótko tylko powiem, 
że najlepszą obroną jest atak. Pan Szpała nie miał odwagi, żeby patrzeć nam w oczy 
i nie umiał odpowiedzieć nie na moje pytania, tylko swojej koleżanki ze Straszyna 
gdzie tak naprawdę mieszka. Według mnie, jeżeli ktoś mi zarzuca takie rzeczy to 
powinien mnie podać do sądu. Pan Szpała tego nie zrobił. „Wygooglowanie” w Inter-
necie nazwiska Szpała i  dowiedzenie się wszystkiego, gdzie chodzą jego dzieci do 
szkoły, bo sam, jak domniemam, napisał zgodę, żeby wizerunek dzieci szkoła mogła 
upubliczniać, to chyba nie jest jakieś szykanowanie człowieka. Bardzo przepraszam, 
tym bardziej, że był osobą publiczną. W związku z tym, kto był tu szykanowany wie-
dzą najlepiej moje dzieci, które nieraz słyszały uwagi pod moim adresem, że jestem 
jakimś donosicielem, że kalam własne gniazdo itd. W związku z tym bardzo nieele-
ganckie zachowanie, bardzo niemęskie zachowanie i bardzo niehonorowe zachowa-
nie. 
 
XI. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 



 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Pierwsza sprawa – Pani Chmielowiec – za-
sypywanie śmieci koło Nowego Horyzontu. Pisaliśmy pisma do GDDKiA, bo naszym 
zdaniem zagraża to nawet podstawie obwodnicy, dlatego że to właśnie wypycha wo-
dę. Jest problem, ponieważ zmieniły się przepisy i w tej chwili bez uzgodnienia moż-
na nawozić 200 kg ziemi na metr kwadratowy. Wbrew pozorom to nie jest dużo, ale 
pod płaszczykiem tego przepisu nawozi się ziemię. Jest duża ilość zgromadzonych 
dokumentów. Człowiek, który prowadził prace dostarczał, potem przestał jeździć 
przez nasz teren. Jeździ z drugiej strony – od Kolbud. Sygnalizowaliśmy Gminie Kol-
budy, żeby coś w tym zrobili. Nie mamy żadnych sygnałów. Wrócimy znowu do tego 
tematu. 
Druga sprawa – przejęcie Stylowej. Z informacji jakie uzyskałam od pracownika wy-
nika, że Pani też o tym wie, że czekamy na opinię prawną. 
Znak parking to oczywiście drobiazg. 
Opisane pojemniki – zwrócimy uwagę. Do tej pory nie mieliśmy takich sygnałów. Je-
żeli takie rzeczy się dzieją, to uprzejmie proszę o sygnał, nawet nie czekajmy na se-
sję, oczywiście zareagujemy. 
Jeśli chodzi o Wiśniową. Sprawę prowadzi Pan Łukasz Jurgielewicz. Wbrew informa-
cjom od mieszkańców, reszta dokumentów została doniesiona niedawno. Są złożone 
u notariusza. Pan Jurgielewicz sprawdził, że jest jeszcze jakiś drobny problem, ale 
chcemy to zakończyć, bo jak Państwo wiecie sprawa ta toczy się już od dwóch a mo-
że trzech lat. 
Wniosek o działkę – zwróciłam się w pismem do powiatu, z prośbą o rozpatrzenie 
Państwa wniosku, w nawiązaniu do pisma, które poszło do wiadomości starosty i z 
tymi podpisami, także mam nadzieję, że powiat się określi. 
Odpowiem Pani Białek – na objeździe mówiłam, że są dwa place zabaw, ale nie mó-
wiłam w tym kontekście, że wieś ma do dyspozycji, tylko wskazywaliśmy jak jechali-
śmy koło budynku szkoły. Musimy poruszyć ten temat i rozwiązać, żeby infrastruktura 
sportowo-rekreacyjna przy szkole  była dostępna dla mieszkańców. Nie wyobrażam 
sobie takiej sytuacji, żeby budować jeden zestaw przy szkole, a drugi we wsi. Pozo-
staje kwestia dozoru. Tak funkcjonują inne obiekty szkolne i wszystko jest ok. W 
związku z tym będę na ten temat rozmawiała z panią dyrektor. 
Wymiana płyt – Pan Wysocki. Z tą drogą ZMiUW to będę prosiła, żeby Pan uszcze-
gółowił, bo tych dróg jest tam sporo. Na ulicy Dębowej jest jedno miejsce z kilkoma 
płytami, jechałam, omówimy po objeździe. 
Pan Sampolski. Byli już pracownicy. Wszczynamy postępowanie w sprawie. Raz, że 
jest tam niezgodnie z pozwoleniem, dwa – zgłaszamy to do WIOŚ, ponieważ kru-
szarka to jest już zupełnie inna działalność. Sprawdzamy też, ponieważ z różnych 
informacji wynika, że poszli szerzej niż mieli pozwolenie, czyli inne działki. Wszczy-
namy postępowanie. 
Jeszcze jedna rzecz. Trafiło do Państwa vademecum seniora. To jest informacja dla 
naszych seniorów. Bardzo serdecznie Państwa proszę, może we współpracy z sołty-
sami przekazać seniorom. Jest takie oczekiwanie, że będzie taka oferta skierowana 
do naszych starszych mieszkańców. Pozyskałam sponsorów na wszystkie wykłady, 
także będziemy mieli nieodpłatnie spotkania raz w miesiącu i chcielibyśmy zachęcić 
mieszkańców do wyjścia. Będzie tzw senior-bus. Przejedzie z części wyżynnej i z 
części nizinnej z dowiezieniem do OKSiR. Większych udogodnień myślę wprowadzić 
nie możemy. Zachęcamy, zachęcajcie Państwo mieszkańców żeby wyszli i skorzy-
stali. 
Ostatnia rzecz o której chciałam powiedzieć, to rzeczywiście 29 września rozstałam 



się z Panem Zastępcą Wójta. Współpraca od jakiegoś czasu układała nam się śred-
nio. Państwo widzicie, jak ja przedstawiam zakres prac, problemów, spotkań. Wiecie 
Państwo jak gmina jest trudna, skomplikowana, ile wymaga czasu, żeby w miarę 
uczestniczyć w różnego rodzaju wydarzeniach, spotkaniach. Oczekuję większego 
zaangażowania w pracę. Pan Zastępca Wójta dzisiaj 8 godzin pracować nie może. 
To jest po prostu niemożliwe. To wymaga niestety dużo, dużo większego poświęce-
nia czasowego. Doszliśmy więc do wniosku, że na tym etapie nasza współpraca się 
kończy. Nie ukrywam, że to była bardzo trudna decyzja, natomiast muszę mieć oso-
bę, na którą mogę od początku do końca liczyć. Sytuacja ta dla mnie jest o tyle trud-
na, że pracy jest bardzo dużo, postaram się do końca roku przedstawić osobę, która 
będzie pełniła funkcję zastępcy i będzie, mam nadzieję pracowała równie dobrze. 
Liczę na to, że pomożecie mi Państwo w tym trudnym czasie. 
 
 
VII. Wolne wnioski 
Pani Weronika Chmielowiec – Na jednej z sesji w porządku obrad było 
sprawozdanie z Żuławskiego Tulipana. Nie było wtedy Pana Zbroińskiego. 
Poprosiłam, żeby już nie fatygować, to na piśmie. Dostałam jednak odpowiedź, że 
Pan Zbroiński chciał osobiście nam takie sprawozdanie złożyć. Mija czas i nie ma 
tego na żadnej sesji. Ja tylko przypominam, że myśmy o takie sprawozdanie 
poprosili. 
Pani Krystyna Białek – Pani Wójt. Cieszę się, że stoi Pani mocno na stanowisku, że 
musi być szkoła w Kowalach, ale dzisiejsze wystąpienie radnego gminy Kolbudy 
mnie zniesmaczyło. Byliśmy w 5 radnych i Pani Wójt na spotkaniu w Kolbudach. 
Lekceważenie swoich mieszkańców przez przewodniczącego. Pan mówi, że 
nieważne są ruchy w Internecie. Jeżeli przez założenie strony w Internecie 
zintegrowali się ludzie z tej miejscowości, zebrali w krótkim okresie 1000 podpisów, 
to jest jakaś moc. Bardzo mi się to nie podobało. 
Pani Ewa Romik – W imieniu dyrektora gimnazjum w Przejazdowie, chciałabym 

zaprosić na akademię z okazji Dnia Edukacji Narodowej – 13 październik o godzinie 
11:45. 
Pan Maciej Wysocki – Mam pytanie do Pani Wójt. Czy hala sportowa w Wiślinie 
może być już wypożyczana czy jeszcze nie? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jak tylko było przekazanie do użytkowania, 
po uzyskaniu prawomocności, hala może być użytkowana. Usłyszałam w ostatnim 
czasie, że podobno pani dyrektor mówi, że 5 lat – trwałość projektu, ale my przecież 
tej hali nie wynosimy i nie naruszamy trwałości przez to, że będziemy ją użytkować. 
W związku z powyższym porozmawiamy, osoby chętne mogą korzystać z sali. Je-
stem zaskoczona takim stanowiskiem i dziwię się, że środowisko tak długo było ci-
cho. 
Pan Zygmunt Zalewski – Chciałabym, żeby dyskusja na temat realizacji uchwały 

XX/65/2012 gdzie są procedury przejęcia dróg i podejmowanie nowych uchwał są w 
kolizji czy nie. Chciałbym aby radca prawny napisał opinię prawną, czy podejmowa-
nie przedwcześnie uchwały o przejęciu nowych działek jest w kolizji z poprzednią 
uchwałą. 
Pani Ewa Romik – Na koniec posłodzę radzie gminy, decyzji Pani Wójt. Naprawdę 

ja ciągle się czepiam, ale w młodych ludziach, tych najmłodszych oczekuję większe-
go zaangażowana i ciepłoty w relacjach z ludźmi. Bardzo dziękuję, że pieniądze któ-
re gmina przekazuje – za trzy zajęcia dla maluchów – rytmika, angielski i religia. To 
jest naprawdę świetna rzecz. W przedszkolach rytmika i angielski, za które rodzice 



nie muszą płacić to był strzał w dziesiątkę. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Mam do Państwa jeszcze jedną gorącą 
prośbę, a szczególnie do Pana Karola Kardasińskiego. Od pewnego czasu dostaję 
sygnały, bo sama nie mam czasu, żeby śledzić wszystkie portale społecznościowe, 
że pozwala Pan sobie umieszczać bardzo jednoznaczne opinie na temat funkcjono-
wania jak Pan to nazywa gminy, albo wójta. Ostatnia opinia dotyczy funkcjonowania 
opłat za przedszkole w Straszynie. Wcześniej były też opinie na temat funkcjonowa-
nia spółki. Proszę Państwa, ja rozumiem, że chcemy zaistnieć, chcemy wyrazić swo-
je zdanie, chcemy się podzielić z wyborcami. To jest nasz obowiązek. Myślę nato-
miast, że mamy też obowiązek, zanim bardzo subiektywnie ocenimy pewne fakty, 
pozyskać troszeczkę wiedzy. Pamiętacie Państwo doskonale bardzo trudną decyzję 
dotyczącą budowy przedszkoli w gminie Pruszcz Gdański. Dzisiaj, jak ciągle powta-
rzam, że mamy piękne szkoły, przedszkola i mamy wszystkie chętne dzieci objęte 
wychowaniem przedszkolnym to nie jest tylko sukces wójta. Mnie mierzi jak słyszę – 
dziękujemy pani wójt. Ja dziękuję Państwu za tą decyzję, bo to była niezwykła decy-
zja. Natomiast chcę Państwu powiedzieć, że do ostatniej chwili walczyłam już sama, 
żeby te przedszkola były otwarte w terminie. Proszę Państwa, jeżeli dzisiaj Pan Rad-
ny pisze, że gmina i wójt na czele interpretuje swobodnie przepisy prawa... Panie 
Karolu, jest Pan młodym człowiekiem. Naprawdę pokładamy w Panu wielkie nadzie-
je, ale naprawdę proszę najpierw odrobinę zapytać. Pan stawia gminę i organy gminy 
w bardzo niekorzystnym świetle, a przecież tak naprawdę my jesteśmy po to, żeby 
rozwiązywać problemy mieszkańców. Szanowni Państwo ja na następną sesję, a 
może i wcześniej przygotuję Państwu bardzo dokładną informację, bo jak Państwo 
widzicie tych problemów chociażby dzisiaj przedstawionych na sesji jest bardzo du-
żo. Niech Pan napisze, że docenia Pan to, że gmina podjęła ogromny trud i jednost-
ka organizacyjna (mam na myśli szkołę w Straszynie) i rodzice nie płacą za catering 
10 czy 15 zł, tylko 5 zł. A koszty przygotowania posiłku pokrywamy my- wszyscy po-
datnicy. Dzięki temu korzystający z przedszkola rodzice mają dużo taniej usługę, któ-
rą im świadczymy. My musimy, Szanowni Państwo, zdecydować się na jedną rzecz. 
Albo mamy pewną politykę społeczną i proponujemy całą gamę nieodpłatnych albo 
trochę odpłatnych świadczeń, ale wtedy realizujemy również cały szereg inwestycji, 
Państwo ciągle mówicie, że na bieżące utrzymanie infrastruktury gminnej trzeba 
przeznaczać coraz więcej środków, albo proponujemy naszym mieszkańcom wszyst-
ko co się da za darmo. Pani kurator przesłała dzisiaj do nas list gratulacyjny. Skiero-
wała go do Państwa. Pogratulowała tej bardzo odważnej decyzji – kolejne 300 zł na 
dzieci w żłobkach. Proszę Państwa, można pisać różne rzeczy. Internet wszystko 
przyjmie i kartka też. Tylko może zanim napiszemy, zastanówmy się troszeczkę nad 
konsekwencjami. Ja jestem do Państwa dyspozycji tak jak Państwo wiecie niemalże 
o każdej porze. Bardzo chętnie udzielę informacji, bardzo chętnie wytłumaczę się z 
wszelkich rzeczy, ale też oczekuję od radnych odrobiny wsparcia. Bo jeden wójt nie-
wiele zrobi. Jeżeli wójt z radnymi pójdzie w podobnym kierunku to jesteśmy w stanie 
zrobić bardzo dużo. Dziękuję Państwu jeszcze raz za tą bardzo odważną decyzję. W 
przedszkolach mamy 300 dzieci. Dzieci są zachwycone. Czekamy teraz na pieniądze 
z urzędu marszałkowskiego i mamy nadzieję, że przysporzą one jeszcze więcej ko-
rzyści dla mieszkańców, a przede wszystkim dla naszych maluchów. Dziękuję. 
Pan Karol Kardasiński – Pani Wójt, ja rozumiem, że to taka reprymenda. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – To prośba, proszę potraktować to jako proś-
bę. 
Pan Karol Kardasiński – Nie bardzo rozumiem, czy to jest takie wymuszenie, że nie 
można mieć swojego zdania. Natomiast Pani Wójt wie od początku, że ja w sprawie 



przedszkoli od początku miałem zdanie zupełnie inne i uważam, że jeżeli nierówno 
traktujemy wszystkich przedsiębiorców, bo zarówno przedszkola publiczne jak i nie-
publiczne ja traktuję jednakowo. Tutaj mieszkańcy wysłali do mnie umowę, zapozna-
łem się z tą umową i na podstawie tej umowy stwierdziłem, że w przedszkolu nie wy-
konujemy tej uchwały, więc po prostu chciałem, żeby prawo było równe dla wszyst-
kich. Ja rozumiem, że tutaj dopłacamy, żeby tutaj było taniej, natomiast uchwała na-
sza mówi jasno, że za każdą godzinę powyżej pięciu godzin przebywania dziecka 
rodzic jest zobligowany płacić złotówkę. I to jest moje pytanie. Wiem, że będzie to 
zebranie, dlatego nie chciałem na ten temat na sesji zabierać głosu, chciałem przyjść 
na zebranie, usłyszeć co pani dyrektor na ten temat chce powiedzieć, natomiast 
uważam, że jeżeli to się skończy w ten sposób, że jeżeli mieszkańcy złożą taki wnio-
sek, że umowa jest niezgodna z naszą uchwałą, to też zostaniemy pociągnięci do 
konsekwencji finansowych. Tylko tyle i aż tyle napisałem i uważam, że to nie jest nic 
co z moich ust byłoby szkalujące gminę. Ja Panią Wójt bardzo szanuję za wszystko 
co robi, natomiast uważam, że pewna doza jakiejś tam kontroli czy krytyki też cza-
sami się należy i proszę wszystkiego tak nie odbierać dosłownie, bo nie jest to moja 
uraza osobista, tylko opinia w sprawach publicznych. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Więc uprzejmie proszę, że kiedy macie 
Państwo jakiejkolwiek wątpliwości, proszę posłuchać też drugiej strony, z czego to 
wynika. Ja jestem gotowa przedstawić Panu dokumenty i uzasadnić pewne rzeczy. 
W związku z tym pisanie, że po raz kolejny gmina i wójt interpretuje przepisy prawa 
tak jak uważa, to jest Proszę Pana nadużyciem. 
Pan Karol Kardasiński – Mamy dwie w sprawie przedszkoli uchwały już uchylone, 

mieliśmy uchyloną uchwałę żłobkową. To są 3 sprawy, które się dotyczą tych dzieci 
najmłodszych, które jeszcze raz musieliśmy podejmować w tej kadencji. Ta jest ko-
lejna. Uchwałę mamy dobrą, tylko teraz wykonywanie tej uchwały w tym przypadku i 
zarówno przedszkola publicznego Tik-Tak, już mnie dochodzą głosy i przedszkola 
publicznego tego naszego nowo wybudowanego jest nieprzestrzegana ta uchwała 
naszej rady gminy. Zresztą ustawa mówi tak samo. Także ta uchwała jest dobra, ale 
tutaj wykonywanie jest według mnie niedobre. Jeżeli mówię nieprawdę, lub mówię 
coś niezgodnego to proszę mnie poprawić, ale z tego co się zorientowałem i jak mó-
wi prawo, no to wykonujemy to źle. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę Państwa. Jeszcze raz proszę o jed-

no. Jeżeli Państwo jako radni chcecie obiektywnie oceniać pewne fakty, nic nie za-
szkodzi zapytać drugiej strony. Także bardzo uprzejmie proszę, ponieważ pisanie 
przez radnego, że po raz kolejny jest interpretacja prawa według własnych jakichś 
wzorców – ja się z taką oceną nie zgadzam i myślę, że jest to wprowadzanie miesz-
kańców w błąd. Dziękuję. 
 
VIII. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXIV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 14:30. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XXV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 16 listopada 2016 r. 



 

 
    


